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Protokół nr 44/2022 

z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

odbytego w dniu 18 maja 2022 r. w godz. od 16:00 do 16:40 

w sali 146 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 oraz za 

pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

 

Obecni członkowie Komisji: 

1. Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji 

2. Sylwester Cimochowski – on-line 

3. Karol Korneluk 

4. Jarosław J. Kowalewski – on-line 

5. Andrzej Turowski 

6. Łukasz Wojno 

 

Nieobecny: 

1. Wojciech Pająk 

 

W posiedzeniu udział wzięli:       

1. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta       

2. Adam Żywiczyński – Konserwator Zabytków  

3. Radosław Wysocki – Naczelnik Wydz. Geod. i Gosp. Nieruchomościami 

4. Agnieszka Szyszko – Kierownik Biura Współpracy z organ. pozarządowymi 

5. Michał Buczyński – Prezes PEC Spółka z o.o.   

6. Wiesława Rurak  – PWiK Spółka z o.o.  

    

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

 Przewodniczący Komisji Tadeusz Czerwiecki powitał zebranych i przypomniał, 

że porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi.  

 

Uwag i sprzeciwu nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek posiedzenia: 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 43/2022 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego z dnia 20 kwietnia 2022 r. 

2. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2021 r. 

3. Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Suwałkach Sp. z o.o.  

w 2021 roku.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego planu rozwoju  

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością na 

lata 2022-2025. 
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5. Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży nieruchomości stanowiących 

własność Miasta Suwałk. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

7. Zaopiniowanie wniosku uczennic I LO w Suwałkach o nadanie nazwy ulicy –Antoniny 

Krynickiej. 

8. Zaopiniowanie wniosku uczniów z Zespołu Szkół nr 1 w Suwałkach o nadanie imienia 

porucznika Witolda Pieleckiego „Żwirki” ulicy/skwerowi na terenie miasta Suwałki. 

9. Wolne wnioski. 

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 43/2022 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego z dnia 20 kwietnia 2022 r. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2021 r. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

   

Członkowie Komisji nie wnieśli wniosków i uwag.  

Komisja pozytywnie przyjęła Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.  

3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 

 i o wolontariacie w 2021 r. 

 

Ad pkt. 3 

Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Suwałkach  

Sp. z o.o. w 2021 roku.  

– Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

   

 Prezes M. Buczyński przedstawił informację z działalności PEC Spółki z o.o. oraz 

informacje o planowanych podwyżkach cen ciepła wynikających z gwarantowanych 

wzrostów cen paliw oraz uprawnień do emisji CO2. Wspomniał, że w związku z prowadzoną 

polityką klimatyczną Polski i Unii Europejskiej, ograniczoną podażą gazu a także agresją 

zbrojną Rosji na Ukrainę, można zaobserwować niekorzystny wpływ ww. czynników na 

działalność Spółki bezpośrednio poprzez wzrost cen paliw, wzrost cen uprawnień do emisji 

CO2 , wzrost kursów walutowych (EUR), a także wzrost stóp procentowych. Przedstawione 

sprawozdanie finansowe zostało sporządzone przy założeniu, że Spółka będzie 

kontynuowała działalność w dającej się przewidzieć przyszłości w niezmienionym istotnie 

zakresie. Prezes poinformował o konieczności wprowadzenia podwyżki cen ciepła w PEC, 

a decydują o tym dwie zasadnicze pozycje kosztów, a mianowicie koszt paliwa oraz koszty 

umorzenia uprawnień do emisji CO2. Obie pozycje kosztów są zależne od cen na rynkach, 

na które PEC nie ma wpływu. Ponadto wzrost ceny węgla został wzmocniony poprzez 
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wprowadzenie zakazu przywozu do Polski i tranzytu poprzez terytorium naszego kraju 

węgla i koksu pochodzących z Rosji i Białorusi. M. Buczyński poinformował, że ceny 

ciepła PEC w Suwałkach są ustalane na podstawie wskaźników publikowanych przez 

Prezesa URE. Wskaźniki, które zostały opublikowane na stronie URE stanowią podstawę 

do wyliczenia planowanych cen ciepła dla jednostek kogeneracyjnych na nowy okres 

taryfowy. Po przeanalizowaniu danych wynika, że dopuszczalny poziom wzrostu cen ciepła 

w PEC w Suwałkach (według wytycznych Prezesa URE) wynosi ok. 3 %. Taka kwota 

podwyżki nie pokryje nawet 10 % wzrostu kosztu paliwa i umorzenia uprawnień do emisji 

CO2. PEC w Suwałkach złożył w kwietniu br. wniosek o zmianę obowiązującej taryfy, która 

zostanie wprowadzona do stosowania z początkiem czerwca br. ze średnim wzrostem ok.  

3 %. Podsumowując w roku bieżącym ze względu na zmienione przepisy taryfowe oraz 

bardzo szybko rosnące koszty, PEC w Suwałkach, aby pokryć uzasadnione koszty produkcji 

ciepła zamierza dwukrotnie zmienić ceny ciepła dla odbiorców. Pierwsza zmiana nastąpi 

w czerwcu 2022 r. i będzie to wzrost cen ciepła rzędu 3 %, druga zmiana planowana jest 

znacznie wyższa, rzędu kilkudziesięciu procent od września 2022 r.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli wniosków i uwag.  

Komisja pozytywnie przyjęła Informację z działalności Przedsiębiorstwa Energetyki 

Cieplnej w Suwałkach Sp. z o.o. w 2021 roku.  

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego planu rozwoju  

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością na lata 2022-2025. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 Wiesława Rurak PWIK poinformowała, iż konieczność aktualizacji Wieloletniego 

planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych została podyktowana tym, że 

Spółka PEWiK planuje wystąpić z wnioskiem do RZGW Wody Polskie w Białymstoku, 

 o skrócenie okresu obowiązywania obecnej taryfy i zatwierdzenie nowej taryfy, z której 

wpływy pozwolą na pokrycie planowanych kosztów funkcjonowania Spółki. Niezbędnym 

elementem wniosku taryfowego jest plan amortyzacji na lata obowiązywania 

wnioskowanej taryfy. Plan ten musi uwzględniać potrzeby gminy w tym zakresie jest 

zatwierdzany uchwałą organu stanowiącego gminy. Natomiast PEWiK zobowiązany jest 

do realizacji inwestycji zapisanych w planie, a koszty tych inwestycji uwzględniane są przy 

ustalaniu taryf za dostarczaną wodę i odbierane ścieki. Nadmieniła, iż obowiązujący plan 

na lata 2020-2023 został przyjęty uchwałą Rady Miejskiej w Suwałkach a Spółka realizuje 

ten plan. Z uwagi m.in. na przesunięcia terminów realizacji części z zaplanowanych 

inwestycji spowodowanych wydłużonym czasem wydawania decyzji administracyjnych  

i uzgodnień czy ponawiana postępowań wyłaniających wykonawców oraz ze względu na 

rozszerzenie obowiązującego planu o dodatkowe inwestycje, działania modernizacyjne  

i konieczność dostosowania infrastruktury wodno – kanalizacyjnej do obecnych potrzeb  

i kierunków rozwoju miasta, zasadna jest aktualizacja i wydłużenie obowiązywania Planu 

o kolejne lata do roku 2025.  

 



4 

 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały: 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego 

planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością na lata 2022-2025. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży nieruchomości stanowiących 

własność Miasta Suwałk. 

– Wniosek stanowi załącznik nr 6 do protokołu.   

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania: 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek o przyjęciu do planu sprzedaży 

nieruchomości stanowiących własność Miasta Suwałk. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.   

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały: 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na 

prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie wniosku uczennic I LO w Suwałkach o nadanie nazwy ulicy –

Antoniny Krynickiej. 

– Wniosek stanowi załącznik nr 10 do protokołu.   

 Radny K. Korneluk zapytał czy na chwilę obecną są ulice, którym można nadać 

nazwę?  Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, że na dzień dzisiejszy nie ma wolnych ulic, 

które wymagałyby nazwania. Przewodniczący T. Czerwiecki jeśli komisja pozytywnie 

zaopiniuje nazwę ulicy to taka nazwa zostanie zapisana w banku zapasowych nazw ulic. 

Prezydent odpowiedział, że tak dokładnie się stanie.  

 Radny J. Kowalewski czy komisja musi opiniować wnioski dot. nazwy ulic, czy po 

prostu zgłasza się nazwy do istniejącej już bazy nazw. A może jak będzie już lokalizacja to 

wtedy trzeba będzie głosować i podjąć decyzję nad konkretną nazwą danej ulicy. Do bazy 

danych każdy może zgłosić nazwę każdy mieszkaniec, radny. Czy to wymaga jakiejś 

procedury? Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, że nie ma żadnej procedury, a Wydział 

Geodezji prowadzi rejestr nazw, do którego wpływają propozycje, ale wymogu 

opiniowania przez Komisję decyzji.  

 Radny T. Czerwiecki dodał, że jest to wniosek złożony przez uczniów, którzy włożyli 

dużo pracy i należałoby ich pracę docenić.  

 Naczelnik R. Wysocki nadmienił, że jest już kilka propozycji w banku danych i one 

nie były opiniowane przez radnych, a teraz w przypadku opiniowania ww. propozycji 

należałoby je wycofać i jeszcze raz zaopiniować. 

 Radny Ł. Wojno dodał, że skoro nie ma procedury, to nie ma potrzeby wracać do 

złożonych już wcześniej propozycji, które już są w banku danych. A ww. propozycja 

uczniów została przedstawiona przez Przewodniczącego Rady Miejskiej jako wniosek do 

zaopiniowania przez merytoryczną komisję.   

 Radny J. Kowalewski zaproponował żeby stworzyć taki schemat postępowania. 

 Radny K. Korneluk przypomniał, że w latach ubiegłych był powołany specjalny 

zespół do nadawania nazw ulic, w tym zespole znajdowali się przedstawiciele Rady 

Miejskiej, zasiadali również historycy. Zespół ten został rozwiązany. W chwili obecnej 

skoro istnieje taka baza, to na pewno opinia Komisji nie zaszkodzi temu, aby ten wniosek 

zaopiniować. Jest to wniosek uczennic z I LO w Suwałkach, które się napracowały nad ww. 

wnioskiem i zasługują na docenienie ich pracy.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania wniosku: 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek uczennic I LO w Suwałkach o nadanie 

nazwy ulicy –Antoniny Krynickiej. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie wniosku uczniów z Zespołu Szkół nr 1 w Suwałkach o nadanie imienia 

porucznika Witolda Pieleckiego „Żwirki” ulicy/skwerowi na terenie miasta Suwałki. 

– Wniosek stanowi załącznik nr 12 do protokołu.   

 Radny K. Korneluk zasugerował i będzie przychylał się ku temu, aby nadać nazwę 

skwerowi, ponieważ jest już podobna nazwa ulicy Rotmistrza Witolda Pileckiego, żeby 

uniknąć pomyłek.  

 Przewodniczący T. Czerwiecki jeśli komisja pozytywnie zaopiniuje nazwę, to taka 

nazwa zostanie zapisana w banku nazw ulic.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania wniosku: 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek uczniów z Zespołu Szkół nr 1 w Suwałkach 

o nadanie imienia porucznika Witolda Pieleckiego „Żwirki” ulicy/skwerowi na 

terenie miasta Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Wolne wnioski.  

 

Wniosków nie zgłoszono.  

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji 

oraz zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

Przewodniczący  

Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Tadeusz Czerwiecki 

 

 

 

 
Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 
     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


